
OPRAVA DALŠÍ MÍSTNÍ KOMUNIKACE DOKONČENA  

Na podzim proběhla oprava 736 m 
dlouhého úseku místní komunikace od 
hřbitova k bývalým papírenským chatám. 
Komunikaci převzala obec v roce 2019 od 
Státního pozemkového úřadu v závadném 
stavu s narušeným povrchem, obtížně 

sjízdnou a těžko udržovatelnou. V předstihu před samotnou opravou 
došlo k odstranění náletové zeleně v nejbližším okolí cesty.                                   
Na upravené podkladní vrstvy komunikace byly položeny nové vrstvy 
asfaltového betonu, následně byly doplněny a upraveny krajnice. 
Náklady na celkovou opravu se vyšplhaly na 5 231 389 Kč. Akce byla 
provedena za finanční podpory (4 167 704 Kč) Ministerstva pro místní 
rozvoj ČR z programu Podpora rozvoje regionů 2019+, podprogramu 
Podpora obnovy a rozvoje venkova. 

 

HOSPODAŘENÍ OBCE V  ROCE 2023,  

TVORBA MÍSTNÍHO PROGRAMU ROZVOJE OBCE  

Nezadržitelně se blíží závěr roku a s tímto obdobím je každoročně spojena příprava, projednání                      
a schvalování rozpočtu, podle kterého bude obec hospodařit v následujícím kalendářním roce. Uvedené 
patřilo mezi první úkoly zastupitelstva obce zvoleného v nedávných komunálních volbách. S povinností 
jsme se museli vypořádat i přesto, že je teprve před námi příprava základního strategického rozvojového 
plánu, ve kterém budou vyjádřeny představy o dalším možném rozvoji obce včetně navržených aktivit, 
které nám k dosažení našich cílů pomohou. I vaše názory jsou pro zastupitelstvo obce důležité, proto se 
na vás opakovaně obracím s prosbou o předkládání návrhů, které nám pomohou při plánování                                      
a určování směřování obce v příštích letech.  

Je předem jasné, že rok 2023 bude patřit v rovině finanční mezi ty složitější, neboť všeobecné zdražování 
a vysoká míra inflace se promítají také do hospodaření územních samospráv. S tím souvisí i některá 
nevyhnutelná letošní rozhodnutí zastupitelstva obce o výši ovlivnitelných daní a poplatků tak, aby 
zohledňovala finanční realitu. Věřím však, že všichni máme zájem na tom, aby se nám tady dobře žilo, 
obec se dále rozvíjela a nemusela v důsledku reálného poklesu příjmů snižovat úroveň zajišťovaných 
služeb.  

V plánování daňových příjmů pro rok 2023 jsme vycházeli z objednaných dat od společnosti Cityfinance, 
u nedaňových příjmů pak především z vlastního rozboru příjmů v předchozích letech a z odhadu jejich 
dalšího vývoje.  

Rozpočet byl navržen a následně schválen s následujícími předpokládanými celkovými příjmy 12,5 mil. 
Kč, výdaji 10,8 mil. Kč, částka 1,7 mil. Kč je určena na splácení dříve přijatých investičních úvěrů. Z údajů                       
a jejich meziročního srovnání je tak patrné, že na jedné straně dochází k nárůstu objemu příjmů, úměrně 
tomu však i objemu výdajů. Většinu naplánovaných výdajů tvoří nezbytné výdaje provozního charakteru, 
tedy ty, které jsou nutné na zajištění běžného chodu obce, obecního úřadu a základní a mateřské školy 
v obci. Snažíme se o optimalizaci plánovaných výdajů i o posílení příjmové strany rozpočtu 
prostřednictvím vhodných dotačních programů tak, aby kromě financování zmíněných základních 
potřeb zbylo co nejvíce prostředků na realizaci již dříve naplánovaných investic, odstraňování havarijních 
stavů a potřebných oprav obecního majetku. Jen na rok 2023 těchto uvažovaných akcí není málo. 
Doufám, že se nám je podaří ve stanoveném čase dovést do zdárného konce. 

Přeji vám hezké a klidné prožití předvánočního období, svátků vánočních a závěru odcházejícího roku. 
V novém roce pak hlavně pevné zdraví, splnění vašich přání a život v míru. 

           Tomáš Petráň 


